
 
 

Minnesanteckning Uppdragsgrupp Vårdövergång i Samverkan 

Datum:  2023-06-01 

Plats:   Teams 

Närvarande: 

Sonja Nilsson, Lotta Andersson, Mattias Olerot, Erika Björklund, Elvy Johansson, 

Maria Glemfelt, Emma Noring, Anna-Lena Ingelhag, Behnaz Farbod, Pernilla 

Berglund, Charlotte Bliesener Falkenström, Ingela Sunneskär samt Anna-Lena 

Hardtmann. Helen Simonen från SÄS är med som gäst via Maria Glemfelt.                                               

Frånvarande: Anna Lindeblom, Marie Elm, Gunnel Wessbo, Annika Arvidsson, 

Olga Lacatus, Malin Hummel, Anneli Westberg samt Mia Börjesson Olsson. 

                            

§ 1. Mötets öppnande  

Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade mötet. Mötet skulle varit fysiskt men 

då så många lämnat återbud så genomförs mötet digitalt.  

§ 2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes efter att en övrig fråga lagts till. Minnesanteckningarna 

från förgående möte är publicerade. Anna-Lena Hardtmann är sekreterare på dagens 

möte. 

§ 3. Årshjulet – Vad ska göras?                                                         

Mars: Diskussion kring gemensamma aktiviteter utifrån avvikelser, se § 9. 

Revidering av dokument Översyn hemsida, se § 8.                                        

April: Workshop är omhändertagen, se även § 8.    

Maj: Översyn av grupper och deltagare, adjungerade. Inga kommentarer kring 

nuvarande sammansättning utan den känns bra. 

§ 4. Uppföljning kring information gällande Socialtjänstlagen                           

Vid föregående möte gjorde Cecilia Axelsson, Göteborgsregionen, en presentation 

kring socialtjänstlagen (SoL). Återkopplingarna som inkommit är att det var bra. 

Önskemål är att fler får möjlighet att höra detta och kanske en inspelning vore bra. 

En FAQ vore kanske också värdefullt. Närvårdskontoret kontaktar Cecilia för fortsatt 

dialog.  

§ 5. Övriga frågor                              

Det är under punkten övrigt som vi tar hand om de verksamhetsnära frågorna.  

Kort information från olika grupperingar 

Ledningsrådet                                          

25 maj var ledningsrådets sista möte då VVG beslutat att Ledningsrådet ska pausas. 

En risk- och konsekvensanalys ska göras. Mycket arbeten av olika slag har försenats.  



 
 

SAMSA förvaltning  

Presentation görs av Ingela Sunneskär och Behnaz Farbod från möte i SAMSA 

förvaltning 25 april. Förslag är framtaget för Länsgemensam rutin för in- och 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård och är skickad till ledningsrådet för 

beslut. Möjligheten att bifoga filer i SAMSA kommer eventuellt med i uppdatering 

till hösten. Det saknas fortfarande representant från Södra Älvsborg i arbetsgrupp 

utveckling. Det förväntas att vi deltar med en som ska ha mycket goda kunskaper i 

SAMSA. SAMSA och Millenium kommer finnas parallellt då vår delregion går in i 

Millenium först. Det kan innebära att det blir rörigt för medarbetarna. Filmer 

kommer spelas in som utbildningsmaterial för SAMSA som publiceras i regionens 

Lärportal där även kommunens personal kan logga in. Önskemål har framförts om att 

en lathund/info om hur ett konto skapas i Lärportalen ska publiceras på GITS 

hemsida. SAMSA utbildningsmiljö är uppgraderad. Lathundar är klara men inte 

sammanställda. Regionhälsan ska gå in i SAMSA och en tydlighet behövs om att 

dietister blir användare för ärenden som löper från sjukhuset ut till primärvård och 

kommun. SAMSA uppgradering är gjord och man måste eventuellt rensa webhistorik 

i datorn för att det ska fungera.               

Presentation bifogas minnesanteckningen. 

Styrgrupp närvård 

På föregående möte i Styrgrupp närvård 28 april togs bland annat följande upp: Eva 

Hallberg och Thomas Westerberg som gemensamt arbetar med implementering av 

vård- och insatsprogram i Västra Götaland presenterade sitt arbete. Förslag på ny 

organisation presenterades och är ute på remiss till 18 augusti och i september 

kommer beslut tas. Beslut togs att en arbetsgrupp som ska utgå ifrån Uppdragsgrupp 

Vårdövergång i Samverkan kan tillsättas för att arbeta med samverkan mellan 

ambulanssjukvård, primärvård och kommun. Protokoll finns på Närvårdssamverkans 

hemsida. 

Information ifrån SAMLA 

Inget nytt att informera om. 

Palliativ vård                                        

Inget nytt att informera om. Oklart om det blir någon LMR Palliativ vård, det blir 

däremot en RMR.  

Sköra äldre                                    

Hybridteam diskuteras. Arbetet kring CFS pågår.  

Bårhusremissen                                              

Marie Elm har haft kontakt med representant på Västkom som kommer arbeta vidare 

med frågan.  

Program Millenium                                   

Kommunerna ska vara färdiga med sin projektorganisation till den 20 juni då det ska 

presenteras.  



 
 

SAMSA förvaltning – ersättare                                        

Ersättare för Ingela Sunneskär ska utses som representant i SAMSA förvaltning och 

det blir Lotta Andersson. Maria Glemfelt blir representant i SAMSA Rutin som är en 

undergrupp till SAMSA Förvaltning. Behnaz Farbod sitter med i SAMSA 

Utveckling som också är en undergrupp till SAMSA Förvaltning och hon kvarstår 

även i SAMSA Förvaltning. 

Sommaren                                

Styrgrupp närvård kommer, i morgon 2 juni, ta beslut om att 

samverkans/avstämningsmöten för verksamheterna ska genomföras under sommaren. 

Viktigt medskick är att man uppmanar alla att arbeta på ett bra sätt i SAMSA.  

Patienternas upplevelse av vårdövergången                            

Klustring av svar från enkäter gällande patienternas upplevelser är gjord. En grupp 

behöver se över vilka åtgärder som skulle kunna göras. Närvårdskontoret 

sammankallar och Maria Glemfelt, Emma Noring, Erika Björklund och Sonja 

Nilsson deltar. Beslut kommer tas av Styrgrupp närvård om enkäter ska genomföras 

per telefon framöver och då med ett antal patienter under en begränsad tid.  

Pilot kring epikris                                

Maria Glemfelt påminner om att önskemål finns för att genomföra pilot för att inte 

faxa rehabepikris. Ulricehamn lär vara med i Millenium-pilot för bland annat 

utskrifter, Elvy Johansson kollar upp detta. Erika Björklund ska efterfråga om rehab i 

Svenljunga kan tänka sig att vara med.  

Tiemannkateter                                             

Frågan har uppkommit från MAS-nätverket då man upplever att sjukhuset förväntar 

sig att Tiemannkateter ska sättas av personal i kommunal hemsjukvård och detta har 

blivit en fråga där man inte är överens. Svar har inkommit i mejl från uroterapeut via 

Karin Scharl på SÄS. Mejlet visas och kommer skickas till MAS-nätverket för 

fortsatt diskussion. Mejlet ska också skickas till processledarna för Samsjukvården 

Södra Älvsborg.                                  

Mejlsvaret bifogas minnesanteckningen.  

Öppenvårdsprocessen      

Det kommer blir en länsgemensam rutingrupp som ska arbeta med nya 

öppenvårdsprocessen till hösten. Kopplat till detta behöver de delregionala rutinerna 

ses över. Förslaget till AU var att vi inväntar arbetet på länsgemensam nivå för att 

sedan arbeta vidare med delregionala tillämpningar, vilket de godkände.  

”Nivåstrukturering för ortopediska hand- och armskador” och ”Nivåstrukturering 

hand- och armproblematik”                                                                       

Anneli Westberg har efterfrågat om revidering/översyn ska göras av 

Nivåstrukturering för ortopediska hand- och armskador respektive Nivåstrukturering 

hand- och armproblematik. Återkoppling sker från Närvårdskontoret till Anneli att 



 
 

hon får kontakta de som tidigare reviderat dokumentet för att fråga om dokumentet är 

bra eller om det behöver revideras.                          

Kontaktlista SÄS                                         

Helen Simonen informerar om att SÄS sammanställt en kontaktlista för kontakt med 

SÄS för legitimerad personal.                                          

Listan bifogas minnesanteckningen.  

Rehabbedömning på SÄS                                

Elvy Johansson ställer frågan vem som beslutar/initierar om en rehabbedömning ska 

göras på SÄS. Helen Simonen och Maria Glemfelt beskriver att man på SÄS tänker 

att personer som är okänd för kommunen eller om det är stor förändring i 

vårdbehovet så ska en bedömning göras. Frågan lyfts ibland på rond, av läkare, 

sjuksköterska eller utskrivningskoordinator. 

                           

§ 6. Delregional tillämpning för in- och utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård                                       

Styrgrupp närvård önskar att en större utvärdering görs av arbetet enligt den 

delregionala tillämpningen för in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård när 

det gått ett år. Styrgruppen vill också skicka med att arbetssättet är inte tillfälligt och 

vi kommer inte återgå till tidigare arbetssätt. Charlotte Bliesener Falkenström 

presenterar vad som tagits upp på möten i uppdragsgruppen sedan starten. 

Upplevelsen nu är att det blir bättre och att till exempel avstämningsmöten inte bokas 

i samma utsträckning. Kvalitén på det som skrivs i SAMSA behöver fortsatt bli 

bättre. Ansvarsfliken måste bli bättre och förslag är att vi diskuterar några exempel i 

uppdragsgruppen framöver. Fortsatt utvärdering kommer också göras kopplat till det 

som inkom på workshopparna 10 och 11 maj. Emma Noring redovisar ett exempel 

där det är ifyllt väldigt bra i SAMSA. Man har haft kontakt med anhörig. 

Omvårdnadspersonal har väl beskrivit. Aktivitets- och funktionsförmåga är ifylld. 

Öppenvården bekräftar uppgifter och kommunikation med Hemsjukvården är god. 

Genomgående snabba svar. Ansvarsflik är bra ifylld.  

 

§ 7. Samordnad Individuell Plan – SIP                                           

Maria Glemfelt sammanfattar vad som behöver göras kring SIP. Patienten sätts inte i 

centrum och vi behöver arbeta vidare med detta. Fokus behöver vara på SIP 2010. 

Förlag på fortsatt arbete är; Lokala workshops, Information och dialog med chefer, 

Filmer med korta avsnitt kring olika delar och SIP-Samordnarträffar igen. En stor 

träff inleder och sedan kan uppdelade träffar hållas om behovet finns. Maria 

beskriver hur hon ibland pratar om organisatoriska SIP vilket inte ska användas och 

att det handlar om vad man gör i delen ”Förbered” i SIP-processen där man måste 

samverka inför mötet. Kunskap i SAMSA påverkar också SIP-arbetet. Det finns 

många olika planer och hur ska dessa samordnas kopplat till SIP. VÄF Borås Stad 



 
 

framför att efter workshopparna så tyckte handläggarna att det var väldigt bra och där 

har de börjat arbeta mer intensivt. Maria kommer i november att informera politiken 

om vad som pågår.  

 

§ 8. Genomgång av läxor/uppdrag                               

Genomgång gjordes av läxorna. För mer information, se dokument som bifogas 

minnesanteckningen. 

Broschyr som stöd till utskrivningskoordinatorerna och Broschyr till patienter                 

Ingen fortsatt diskussion har skett i gruppen. Gruppen inväntar kommentarer och 

dessa kan skickas till Helen Simonen. Det är två delar i detta; Information som 

utskrivningskoordinatorerna kan lämna till patient och information till 

utskrivningskoordinatorer för ökad kunskap. Tidigare har påbörjat förslag skickats ut 

och detta skickas med minnesanteckningen igen.  

Arbete med ambulansen                                

Gruppen som ska arbeta med samverkan ambulans, kommun och primärvård har haft 

ett första möte. Det finns en del faror och farhågor kring arbetet i SAMSA. 

Utbildningen måste bli bra för ambulanspersonalen för att kommunikationen i 

SAMSA ska fungera. Det är också viktigt med information till chefer och frågan 

lyfts till Styrgrupp närvård i morgon, 2 juni. En processkartläggning kommer 

behövas för att tydliggöra flödet.   

Utbildning kring Rutin för trakeostomi, ventilator och hostmaskin                                   

Frågan kring utbildning för Rutin för trakeostomi, ventilator och hostmaskin har lyfts 

till Styrgrupp närvård och beslut kommer troligen tas på möte imorgon 2 juni. 

Materialet är framtaget och presenteras kort. Utbildningen förväntas ske i varje 

verksamhet av till exempel chef eller MAS/MAR. Eventuellt behöver detta ske för 

personal i enskilda fall. Under förutsättning att Styrgruppen beslutar att gemensamt 

material ska användas kommer materialet bifogas minnesanteckningen. 

SAMSA – medföljande personal till sjukhus                                     

Dialog kring medföljande personal till sjukhus ska ske med ansvarig chef.    

Kompetensplan       

Frågan kring kompetensplan är lyft till Styrgrupp närvård och förhoppningsvis 

kommer beslut tas i morgon, 2 juni.  

Tydlig rutin för när man öppnar checklistan och hur den ska användas                        

Nödvändig information i SAMSA vid in- och utskrivning i slutenvården är uppdaterad 

med information om checklistan. Reviderat dokument är publicerat.  

Översyn dokument                                   

Översyn av dokument fortsätter. Mejl kommer skickas ut till berörda för påsyn.  



 
 

På hemsidan är nu Lagen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso-och 

sjukvård borttagen och alla dokument som gäller samverkan Södra Älvsborg ligger 

under Delregionala dokument. Om det finns länkar på olika hemsidor ute i 

verksamheterna så kan det vara så att de nu inte fungerar.  

 

Workshop                       

Workshoppar 10 och 11 maj är genomförda. Det var hög svarsfrekvens på 

utvärdering och generellt var utvärderingarna positiva. Man önskar fler workshoppar. 

Man saknade medarbetare från sjukhus och vårdcentral. Frågan har kommit hur 

deltagandet från olika verksamheter såg ut och Närvårdskontoret kommer ta fram 

informationen. Lokalen upplevdes som bra. Styrgrupp närvård vill att alla som varit 

med ska få information om det som framkom och vilka åtgärder som planeras. Det 

skav som kom upp på workshopparna presenteras. En arbetsgrupp behöver tillsättas 

som går igenom vilka åtgärder som kan göras. Steg ett är att i en mindre grupp 

sortera ytterligare för att se vem som ”äger” de olika frågorna för att sedan ta fram ett 

åtgärdsförslag. Närvårdskontoret sammankallar och deltagare i arbetsgruppen är 

initialt Behnaz Farbod, Lotta Andersson, Helen Simonen och Elvy Johansson.             

Förvägsplanering                                      

Styrgrupp närvård har beslutat att en pilot ska genomföras i Borås och Bollebygd. 

Gruppen som ska ta fram rutiner och checklistor kommer utökas med personer som 

arbetar när patienterna i verksamheterna. Två möten är inbokade i månadsskiftet 

augusti-september och Anna-Lena Hardtmann som är sammankallande kommer 

också ha ett extra möte med verksamhetschefen för biståndshandläggarna på Vård- 

och äldreförvaltningen i Borås för att tidigt kunna hantera eventuella frågor.  

                                               

Egengranskning                                           

Till dagens möte uppmanades alla att ta med frågorna för att se om ytterligare 

kommentarer finns, men så är inte fallet. Enkäterna kan nu läggas på hemsidan och 

genomförandet ska kunna bli i september.                          

 

§ 9. Avvikelser      

Analysgruppen hade möte den 23 maj och presentation görs av diskussionerna som 

var på mötet. Två patientfall togs upp och presenteras. Två frågor som kvarstår 

utifrån patientfallen är om arbetet med dokument kring dietist/logoped behöver 

återupptas och om dokument kring hjälpmedel som skickas med från sjukhuset 

behövs. Förslag från Analysgruppen är att denna uppdragsgrupp tar fram fler 

exempel sjukvård och socialtjänst, skola där flera verksamheter har områden att 

förbättra. Analysgruppen skulle då kunna göra en exempelbank med PPP-material till 

ledningsgrupper och APT. Ett annat förslag är att man i kommande workshoppar 

arbetar vidare med avvikelser i samverkan. Analysgruppen undrar också vilka arenor 

deltagarna i denna uppdragsgrupp har för att kunna lyfta frågor kring 



 
 

avvikelsearbetet i egna verksamheten. Informationsansvaret ligger på Styrgrupp 

närvårds representanter, men i detaljfrågor skulle deltagare i uppdragsgruppen kunna 

vara med för att redovisa.                                                                                    

Presentation och patientfall/avvikelser bifogas minnesanteckningen. 

 

§ 10. Frågor kring äldre                                      

Inga punkter finns.                                    

 

§ 11. Avslut  

Ordförande tackade för dagens möte och önskar en trevlig sommar. Ingela tackas för 

sitt arbete i Närvårdssamverkan. Nästa möte äger rum fysiskt den 31 augusti 2023 kl. 

08.30-12.00.  


